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                                           P R O T O K Ó Ł   Nr XI/07  
 
XI zwyczajnej sesji Rady Gminy Rewal odbytej w dniu 22 maja  2007 roku w 
sali konferencyjnej Ośrodka Wypoczynkowego „ALCEST” w Rewalu.  
 
 
 O godzinie 12.15 prowadząca obrady Przewodnicząca Rady radna 
Joanna Drzewińska - Dąbrowska stwierdziła, iŜ aktualnie w posiedzeniu 
zgodnie z listą obecności uczestniczy 10 radnych, co przy ustawowym 
składzie Rady 15 osób stanowi wystarczające quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
Otwierając sesję powitała przybyłych na obrady radnych oraz zaproszonych 
gości w tym przedstawicieli jednostek działających i obsługujących teren  
gminy w okresie miesięcy letnich.  
 
Ad. 2. Protokół z X sesji Rady Gminy bez odczytywania przyjęto  – za 
przyjęciem 9 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu - głosowało 10 radnych.    
 

Ad. 3.  Przewodnicząca Rady przedstawiła następujący porządek obrad 
dzisiejszej sesji:   

Część I  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  
2. Przyjęcie protokołów z X sesji Rady Gminy.   
3. Przedstawienie porządku obrad.  
4. Interpelacje i zapytania. 
5. Inkaso podatków i opłat.  
6. Ustalenie zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróŜy 

słuŜbowych sołtysom.  
7. Gospodarowanie mieniem komunalnym.  
8. Wprowadzenie zmian w budŜecie gminy na rok 2007.  
9. Wolne wnioski i zapytania.  
Część II.  
1. Informacje jednostek działających i obsługujących teren Gminy Rewal 

w okresie miesięcy letnich nt. przygotowania do sezonu letniego 2007. 
Informacje składają poszczególni przedstawiciele jednostek (czas 
wystąpienia 5 – 8 min.) wg kolejności ustalonej przez prowadzącego 
sesję. 

2. Zakończenie obrad.   
3. Spotkanie integracyjne.  
Przewodnicząca Rady poinformowała zebranych, iŜ zgodnie z decyzja 
podjętą na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Rady ustalono, iŜ 
projekt uchwały z pktu 6 przedstawionego porządku obrad został 
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przesunięty do rozpatrzenia na posiedzeniach Komisji Rady z udziałem 
sołtysów przed następną XII sesję Rady Gminy.  
Do przedstawionego porządku obrad radni nie wnieśli uwag.   
 
Ad. 4. Interpelacje i zapytania.  
Nie zgłoszono interpelacji i zapytań.  
 
Ad. 5. Inkaso podatków i opłat.  
Uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/265/01 
Rady Gminy z dnia 14 grudnia 2001 roku w sprawie określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso przyjęto jednogłośnie - głosowało 10 
radnych.   
Po przeprowadzeniu głosowania P. Przewodnicząca Rady wspólnie z  P. 
Sekretarz Gminy wręczyły sołtysom tablice informacyjne (metalowe) z 
godłem państwowym i  napisem SOŁTYS i kalkulatory – nie dokonano tej 
czynności na poprzedniej sesji gdyŜ dostawca spóźnił się z dostawą.  
 
Ad. 6. – Przeniesiono na następną sesję Rady Gminy.   
 
Ad. 7. Gospodarowanie mieniem komunalnym.  
Komisje Rady Gminy nie wniosły uwag do przedłoŜonego projektu 
uchwały – uchwała została przyjęta jednogłośnie – głosowało 10 radnych.  
 
Ad. 8. Wprowadzenie zmian w budŜecie gminy na rok 2007.  
Komisje Rady Gminy nie wniosły uwag do przedłoŜonego projektu 
uchwały.  
PrzedłoŜony projekt uchwały przyjęto jednogłośnie – głosowało 11 
radnych ( w trakcie odczytywania przez Przewodniczącą treści uchwały 
na sesję doszedł radny L. Sipiak- quorum 11 osób). 
 
Ad. 9. Wolne wnioski i zapytania.  
P. Wójt – poinformował zebranych o tym, Ŝe w ubiegłą sobotę odbył się 
przetarg na sprzedaŜ nieruchomości gdzie uzyskano bardzo dobre ceny. 
Średnio z przetargu uzyskano cenę ponad 500 zł/m² - blisko morza cena 
wzrosła do sumy 853 zł/m². Po raz kolejny okazało się, Ŝe zakup ziemi w 
naszej gminie to bardzo dobra lokata kapitału.  W sumie do budŜetu 
wejdzie ok. 5 mln zł pozwoli to spłacić do końca nasze zadłuŜenie 
zaciągnięte na oczyszczalnię ścieków w NFOŚiGW. Pozostałe informacje 
to, Ŝe rusza budowa parkingu w Pobierowie wykonawca firma Lada 
deklaruje, Ŝe w ciągu 2 tygodni prace drogowe zostaną ukończone. 
Ruszyła teŜ budową zejścia na plaŜe w Trzęsaczu – planowany realny 
termin zakończenie prac koniec lipca. Niebawem tez ruszy budowa remizy 
OSP w Niechorzu – umowa została podpisana, czekamy tylko na 
wznowienie granic. Mamy zapewnienie, Ŝe w trakcie sezonu będą 
prowadzone prace tak, by były najmniej uciąŜliwe dla otoczenia. Jak do 
tej pory duŜa niewiadoma jest realizacja naszej największej inwestycji tj. 
rozbudowa oczyszczalni ścieków. Jest bardzo duŜo pytań i to bardzo 
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trudnych by na nie odpowiedzieć to musimy posiłkować się zewnętrznymi 
opiniami. Końcowa decyzja powinna  zapaść 29.05.07. Jesteśmy  wpisani 
do programu krajowego Ministra Ochrony Środowiska czyli posiadamy tzw. 
priorytet krajowy na realizację inwestycji modernizacja oczyszczalni 
ścieków co pomoŜe nam o ubieganie się o kolejny kredyt na realizacje tej 
inwestycji – 16 mln zł.   
Radny W. Jaworowski – Wójt podał nam dobrą wiadomość o uzyskaniu 
duŜych środków ze sprzedaŜy 8 działek w bardzo dobrej cenie. Ma w tej 
sprawie złą wiadomość. To co u nas jest  moŜna porównać do XIX 
wiecznej gorączki złota w USA gdzie tez sprzedawano działki po bardzo 
dobrej cenie bo gdzieś tam ktoś znalazł samorodki złota. Jeśli będziemy 
sprzedawać tych działek coraz to więcej to tych „samorodków” będzie 
proporcjonalnie dla kaŜdego coraz to mniej. UwaŜa, Ŝe nad tym tematem   
winniśmy się zacząć zastanawiać. Składa ponownie wniosek abyśmy ten 
temat zaczęli powaŜnie traktować.   
  
Część II.  
Drugą część obrad poprowadził Wiceprzewodniczący Rady radny Karol 
Ciszek. 

P. Wójt – przez pewien okres czasu nie robiliśmy takich spotkań jednak 
jest wiele zapytań, a z dzisiejszego spotkania będzie opracowana 
informacja. WaŜnym tematem są zejścia plaŜowe. Aktualnie  jesteśmy po 
przeglądzie przeprowadzonym przez wojewódzki nadzór budowlany zejść 
plaŜowych. W wyniku przeprowadzonego przeglądu to część zejść nadaje 
się do całkowitego zamknięcia – osunięcia skarpy m.in. w Rewalu przy 
Ośrodku Zdrowia oraz przy ul. Klifowej. Aktualnie w Pogorzelicy będzie 
realizowane zejście piaszczyste przy ul. Morskiej oraz takie same w 
Niechorzu przy ul. Słonecznej. Wyremontowane zostanie zejście przy ul. 
Kawalerskiej w Pobierowie. Na bieŜąco remontowane i rozstawiane ławki 
oraz kosze na śmiecie. Jeśli chodzi o inwestycje drogowe to nie przewiduje 
się ich realizacji – brak wykonawców. Na dzień dzisiejszy ograniczy się tu 
tylko do bieŜnych remontów nawierzchni dróg i chodników – szczególnie 
dotyczy to drogi powiatowej - ul. W. Polskiego w Pogorzelicy gdzie był 
dwukrotnie ogłaszany przez Starostwo Powiatowe przetarg i nie znalazł się 
wykonawca. Uzyskał ze Starostwa w dniu dzisiejszym informację, Ŝe 
rozwaŜana jest nowa koncepcja – połoŜenie polbruku – trwają prace 
wokół przeprojektowania i zostanie ogłoszony trzeci przetarg. Jest to efekt 
zmonopolizowania rynku wykonawczego przez kilka firm.  
Jeśli chodzi o oświetlenie uliczne to uwaŜa, Ŝe powoli uda się nam tą 
sprawę wyjaśnić i tego tematu juŜ nie będzie na zebraniach sołeckich. 
Kosze na śmiecie – o których juŜ wspominał - zostały wymyte i jest ich 
więcej niŜ zapisane w umowie. Zrealizowana została akcja wywozu 
odpadów wielkogabarytowych – ok. 20 przyczep – dzięki temu nie znajdą 
się one w naszych lasach – lasy nie zanieczyszczają turyści lecz nasi 
mieszkańcy. Ruszyła teŜ akcja nasadzeń zieleni – czyli kwiatów i krzewów i 
jest nadzieja, Ŝe do BoŜego Ciała akcja się zakończy. Wszystkie czynności 
realizowane są w porozumieniu z sołtysami.    
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Radny W. Jaworowski – jednym z waŜniejszych dla nas tematów to plaŜa 
czysta i wysprzątana - czyli bez resztek papierosów oraz by ona porostu 
była i nam się nie zmniejszała. A informację tę moŜemy uzyskać od 
obecnego tu przedstawiciela SUM do którego zwraca się z zapytaniem czy 
jest postanowienie, Ŝe w tej sprawie będzie coś zrobione.  
 

CIPR – P. P. Pawłowski – zakład zajmujący się sprawami turystyki i 
rekreacji. Opracowany został na okres sezonu plan imprez artystycznych.  
Opracowano teŜ plan ścieŜek rowerowych. Na punktach Informacji  
turystycznej zatrudnione są osoby znające języki obce. Od tego teŜ roku 
pod zarząd CIPR przeszła teŜ kolejka wąskotorowa. Działa teŜ Muzeum 
Rybołówstwa Morskiego w Niechorzu oraz Muzeum 15 południk w 
Trzęsaczu – utworzone przez osobę prywatną. W swoich działach 
wychodzą na przeciw turystom.  
Radny W. Jaworowski – mała uwaga, co roku powtarza się ta sytuacja 
przy określeniu nazwy 15 południka. Nie dodaje się, Ŝe chodzi tu o 15 
południk ale szerokości geograficznej wschodniej. Bo jak mówimy o 15 
południku bez tego dodatkowego określenie to nie wiemy o czym 
mówimy. Trzeba to raz na zawsze zapamiętać.  
 

Policja – Insp. A. Spaczyński – Komendant Powiatowy Policji – w 
najbliŜszym czasie ma zostać utworzony – w miejsce dotychczasowego 
Posterunku Policji – Komisariat Policji. Będzie się to wiązało ze zmianą 
obsady w Rewalu. Policja będzie przez cały rok. W najbliŜszym czasie KP 
Gryfice ma otrzymać nowe etaty w tym 1 oficerski w Rewalu. Na sezon ma 
być 15 osobowy komisariat. W okresie sezonu obsada będzie zwiększona 
poprzez dodatkowe wzmocnienie. Tak jak w roku ubiegłym do pracy 
operacyjnej skierowanych zostanie 4 celników a są to ludzie doświadczeni 
szczególnie przy wyszukiwaniu narkotyków. W sumie w miesiącu lipcu 
będzie działało 50 a miesiącu sierpniu 49 policjantów. Wzmocnienie 
rozpocznie działanie od miesiąca czerwca.  
P. Sz, Jędrzejowski – ile będzie patroli nocnych a szczególnie nad ranem 
gdy swoją działalność będą kończyły dyskoteki.  
P. Komendant – będzie tych patroli więcej w tym patrole z psami.  
Radny W. Jaworowski – potrzebni są policjanci w cywilu.  
Odp. Będzie działało 8 funkcjonariuszy w ubiorach cywilnych.  
P. Wójt – zakłócanie ciszy nocnej, co w tej sprawie będzie się robić.  
Odp. Temat poruszany był na sesji w Trzebiatowie gdzie obecny był m.in. 
prokurator i trzeba przyznać, ze jest bardzo trudny.  
P. S. Trzeciak – jak z zabezpieczeniem imprez masowych.  
Odo. Jak się znajdą dodatkowe środki to na zabezpieczenie będziemy 
ściągać, bo za dodatkowe słuŜby musimy płacić.  
 

StraŜ Graniczna – ppłk K. Pietrzak – w ciągłej gotowości do działania 
jest 52 funkcjonariuszy z czego 6 zostaje skierowanych do pracy na granicy 
wschodniej.  Praca jest podobna do pracy Policji. W swoich działaniach 
wykorzystuje się nie oznakowane pojazdy. W swojej dotychczasowej pracy 
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udziela pomocy Policji – 80 słuŜb w miesiącu pełnionych jest wspólnie. 
Jednak bez wsparcia ze strony mieszkańców nie będzie odpowiednich 
efektów naszej pracy.  
 

StraŜ Gminna – P. L. Kozłowski – StraŜ Gminna  jest przygotowana do 
sezonu. Załoga jest doświadczona. Praca w okresie sezonu będzie się 
skupiała wokół likwidacji nielegalnego handlu, zabezpieczaniu imprez oraz 
porządku na plaŜach. Bardzo dobrze układa się współpraca z Firmą PHU K. 
Grabowiecki odpowiedzialną za utrzymaniem porządku na terenie gminy.    
 

SUM Szczecin – P. Z. Kozłowski – Urząd zajmuje się wieloma sprawami. 
We współpracy z U.G. realizowana jest wykonanie zjazdu na plaŜę w m. 
Puskowo i jest nadzieja, Ŝe wystarczy na ten cel zaplanowanych środków. 
Jeśli chodzi o plaŜe to trwają prace wokół odbudowy plaŜy w Pogorzelicy i 
Niechorzu oraz czynione są starania wokół spraw związanych z 
utrzymaniem brzegu. Wszystkie prace prowadzone w okresie sezonu 
przebiegały będą tak by nie utrudniać wypoczynku turystom.  
Radna J. Drzewińska – Dąbrowska – a co z poszerzeniem plaŜy w Rewalu 
przy ul. Klifowej (dawny Śliwin Bałtycki) i Trzęsacz.  
Odp. Wszystkie prace prowadzone są w ramach ustawy o ochronie brzegu 
morskiego i będą prowadzone cyklicznie co rok. Jednak odbudowa plaŜy 
prowadzona będzie tam, gdzie to ma sens i jest szansa na dłuŜsze 
utrzymanie.  
 

SANEPID – Powiatowy Inspektor Sanitarny p. B. Nawarra – szczegółowo 
omówiła sprawy związane z prowadzeniem prac prowadzonych przez jej 
podległa placówkę. W wystąpieniu wzbogaconym pokazem 
multimedialnym bardzo szczegółowo omówiła stan sanitarny oraz jakie są 
wymogi w stosunku do podmiotów prowadzących działalność związaną z 
obsługą ruchu turystycznego. Na zakończenie Ŝyczyła by odpoczynek na 
naszym wybrzeŜu był bezpieczny pod kaŜdym względem.   
 

ENEA – P. Malinowski – energia dostarczana jest przez cały rok, jednak 
w okresie sezonu widoczne jest zwiększone zapotrzebowanie. Na dzień 
dzisiejszy sieć przesyłowa jest sprawna i nie powinno być większych awarii. 
Aby uniknąć niepotrzebnych awarii to prowadzone są prace by obiekty 
tymczasowe posiadały odrębną linię. Na okres sezonu przygotowano 3 
zespoły do usuwana  awarii w godzinach pracy. A po godzinach 2 zespoły 
– jeden w Gryficach a drugi w Trzebiatowie. Podsumowując uwaŜa, Ŝe w 
roku bieŜącym jesteśmy lepiej przygotowani do sezonu niŜ w latach 
ubiegłych.  
Radny M. Smoczyk – czy będą – jak w latach ubiegłych – częste 
wyłączanie prądu.     
Odp. Powodem była  awariia kabli - aktualnie  dokonano wymiany kabli i 
awarii win no być mniej lub wcale.       
P. S. Trzeciak – sprawa oświetlenia ulic.  
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Odp. Na konserwację oświetlenia ulicznego przeznaczono dość znaczne 
środki i prace zostały wykonane jego zdaniem dobrze. Problem tkwi w 
braku komunikacji pomiędzy społecznością a firmą. Z braku nadzoru w 
nocy trudno jest określić gdzie jest ono uszkodzone i wobec tego prosi o 
bieŜące informacje.  
 

ZWiK Pobierowo -  P. Z. Wołejszo – kaŜde zbliŜanie się sezonu letniego 
powoduje u niego pewne podniecenie – coś pomiędzy strachem a tremą.  
Aktualnie zdublowano prace trzech głównych przepompowni cieków. 
Aby poprawić zaopatrzenie w wodę to realizowana jest inwestycja 
budowy nowego ujęcia wody „Polfa” w Pogorzelcy – planowane 
zakończenie inwestycji przez miesiące lipcem 2007 r. Obecnie trudno jest 
sprostać zwiększonemu zaopatrzeniu w wodę. Jeśli chodzi o rozbudowę 
oczyszczalni ścieków to będzie to oscylowało wokół kwoty 20 mln zł. 
Planowane w kosztorysie kwoty są juŜ nie aktualne.     
   

PHU K. Grabowiecki – P. K. Grabowiecki – jak do tej pory prace 
przebiegają bez zakłóceń. Zostały wysprzątane wydmy oraz tereny leśne. 
Zrealizowano zbiórkę odpadów wielkogabarytowych – efekt tej zbiórki 
przeszedł wszelkie oczekiwania. Akcja trwała kilkanaście dni, widać, Ŝe 
były one gromadzone przez szereg lat. Aktualnie trwają prace wokół 
demontaŜu tych odpadów oraz ich  segregacja. Zostało to pozytywnie 
ocenione przez kontrolę z ochrony środowiska.                           
 
   

          Ad. 2 Wobec wyczerpania tematyki sesji prowadzący sesję 
Wiceprzewodniczący  Rady radny Karol Ciszek o godzinie 14.55 zamknął XI 
zwyczajną sesję Rady Gminy zapraszając wszystkich na spotkanie 
integracyjne.  
 
 

............................                                                        .........................................  
    protokółował                                                                                 Przewodnicząca Rady                                                                                                                                 


